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PROTOKÓŁ NR XXI/16
z  obrad  XXI  zwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Grajewo,  która  odbyła  się  w  dniu
27 kwietnia 2016 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani
Haliny Muryjas-Rząsy – Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo.

Stan liczbowy radnych – 21

Radnych obecnych na Sesji – 21

Sesję rozpoczęto o godz. 15.30

Sesję zakończono o godz. 19.00

Sesja nagrywana w wersji audio-video

Radni obecni na Sesji RM:
1. Babul Tomasz
2. Boć Edward
3. Cebeliński Tomasz
4. Chełmińska Scholastyka
5. Chiliński Ryszard
6. Chrzanowska-Karwowska Aneta
7. Dembiński Wiesław
8. Fadrowski Zbigniew
9. Fidura Jerzy
10. Formejster Wojciech
11. Grabowska Wioleta
12. Maleszewski Wojciech
13. Mścichowski Andrzej
14. Muryjas-Rząsa Halina
15. Niewiarowski Andrzej
16. Opara Anna
17. Paszkowski Tomasz
18. Podlaski Kazimierz
19. Purwin Daniel
20. Stefańska Monika
21. Stuchła Marcin
/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/
W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z Listą obecności, która stanowi  Załącznik nr 2
do Protokołu.
Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XXI Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Zapytania i interpelacje radnych.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  międzysesyjnej  oraz  informacje

z realizacji uchwał.
5. Prezentacja działalności Centrum Integracji Społecznej w Grajewie.
6. Informacja   Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  na  temat  funkcjonowania

i wykorzystania bazy sportowej:
a) obiekty  zarządzane  przez  MOSiR  w  kontekście  wykorzystania  ich  przez

mieszkańców,  młodzież  szkolną,  kluby  sportowe,  sekcje,  stowarzyszenia  (tu:
pływalnia, lodowisko,”Orlik, stadion);

b) stan i dostępność boisk dla mieszkańców,
c) realizacja zajęć wychowania fizycznego na Pływalni Miejskiej.
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7. Polityka społeczna miasta:
a) ocena  zasobów  pomocy  społecznej  za  rok  2015  w  aspekcie  form  wsparcia

udzielanych  osobom  samotnym  i  chorym,  znajdującym  się  w  trudnej  sytuacji
materialnej;

b) przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Zespołu  Interdyscyplinarnego
ds.  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  i  ochrony  ofiar  przemocy  w  mieście
Grajewo za rok 2015.

8. Ocena  stanu  funkcjonowania  podmiotów  ukierunkowanych  na  aktywizację  życia
seniorów.

9. Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Programu  współpracy  miasta  Grajewo
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2015 rok.

10. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  i  najmu

z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas
oznaczony do 3 lat;

b) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  powołania  Komisji  Rady  Miasta,  ustalenia  ich
przedmiotu działania i składów osobowych;

c) ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  otrzymywanego  przez  członka
ochotniczej  straży  pożarnej  za  udział  w  działaniu  ratowniczym  lub  szkoleniu
pożarniczym;

d) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  połączenia  samorządowych  instytucji  kultury  –
Miejskiego  Domu  Kultury  w  Grajewie  i  Grajewskiej  Izby  Historycznej  oraz
utworzenia Grajewskiego Centrum Kultury;

e) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w
Grajewie;

f) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2027;
g) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

11. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli działalności Społecznej
Komisji Mieszkaniowej za 2015 rok.

12. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.
13. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej. 
14. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miasta.
15. Wolne wnioski i informacje.
16. Zamknięcie XXI Sesji Rady Miasta.

ad 1
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia XXI zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, wypowiadając zdanie: „Otwieram
XXI zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że na 21
radnych  w  obradach  aktualnie  bierze  udział  20  radnych,  co  stanowi  kworum  i  wystarczy
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

ad 2
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Przedstawiła porządek obrad XXI zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi  Załącznik nr 3
do  Protokołu.  Zapytała,  czy  będą  do  niego  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
stwierdziła, że porządek obrad będzie realizowany w przedstawionej wersji. 

ad 3
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”.
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Pan Wiesław Dembiński – Wiceprzewodniczący Rady Miasta
Podziękował Burmistrzowi za nowe ławki i kosze na śmieci w mieście. Zwrócił się z prośbą o
dostawienie większej ilości ławek.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Zadała Burmistrzowi następujące pytania:

 Czy miasto planuje zakup urządzeń odstraszających ptaki?
 Czy kocioł  na  biomasę,  który jest  w PEC w Grajewie działa  i  jakie  Spółka ma z tego

korzyści?
 Zwróciła  się  z  prośbą  o  zmotywowanie  właściciela  dworku  przy  ul.  11  Listopada

o uprzątnięcie tego terenu.
Pan Tomasz Babul – Radny Miasta
Zapytał, co z terenami os. Południe II.
Pan Tomasz Paszkowski – Radny Miasta
Zapytał, czy będzie możliwość utworzenia strefy kibica w trakcie EURO 2016.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Przedstawiła wykaz interpelacji i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym
/Załącznik nr 4 do Protokołu/. W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedzi
zostaną  udzielone  w  punkcie  12.  lub  wcześniej,  przy  okazji  omawiania  spraw  merytorycznie
związanych z poruszonymi w pytaniach tematami.

ad 4
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania
z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym.  Poinformowała,  że  w  dyspozycji  państwa  Radnych
są  informacje  na  temat  realizacji  uchwał  Rady Miasta  Grajewo,  które  zostały  podjęte  podczas
XVIII Sesji  Rady Miasta,  stąd  też  ich  przedstawianie  mija  się  z  celem  /Informacje  stanowią
Załącznik nr 5 do Protokołu/.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta
oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania
miasta  Grajewo  na  zewnątrz.  Przedstawił  również  sprawozdanie  z  podpisanych  Zarządzeń
Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej  zwyczajnej sesji  Rady
Miasta, tj. od dnia 30 marca 2016 roku do dnia dzisiejszego /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr
6 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku pytań zwróciła się do Rady Miasta o przyjęcie sprawozdania Burmistrza Miasta z
działalności  międzysesyjnej  oraz informacji  z  realizacji  uchwał  podjętych na  XVIII  Sesji  Rady
Miasta – w drodze głosowania.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta
z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym,

tj. od dnia 30 marca 2016 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał
podjętych na XVIII Sesji Rady Miasta.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności
międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 24 lutego
2016 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał podjętych na XVIII Sesji Rady
Miasta – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Panu Burmistrzowi
za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania.
Następnie zarządziła przerwę w obradach od godz.  16.20.  Wznowienie XXI Sesji  Rady Miasta
nastąpiło o godz. 16.30.
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ad 5
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła punkt dotyczący prezentacji działalności Centrum Integracji Społecznej w Grajewie.
Pani Izabela Randzio – Kierownik CIS
Przedstawiła prezentację multimedialną dotyczącą funkcjonowania CIS w Grajewie.
Pan Wojciech  Formejster –  Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,
Zdrowia i Rodziny
Pogratulował pani Kierownik pomysłu na funkcjonowanie kierowanej przez nią jednostki.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Podziękowała za przedstawienie informacji. Zarządziła głosowanie nad jej przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat
funkcjonowania Centrum Integracji Społecznej w Grajewie.
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat funkcjonowania Centrum
Integracji Społecznej w Grajewie – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 6
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  informacji  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  na  temat
funkcjonowania  i  wykorzystania  bazy  sportowej  /Informacja  stanowi  Załącznik  nr  7  do
Protokołu/. Następnie zwróciła się do Przewodniczącej obrad wtorkowego wspólnego posiedzenia
Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotowy dokument /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację Miejskiego Ośrodka
Sportu i Rekreacji na temat funkcjonowania i wykorzystania bazy sportowej.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  informację  Miejskiego  Ośrodka  Sportu
i  Rekreacji  na  temat  funkcjonowania  i  wykorzystania  bazy sportowej  –  przy 21  głosach  za,  0
przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 7
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  informacji  na  temat:  Polityka  społeczna  miasta  -  ocena  zasobów
pomocy  społecznej  za  rok  2015  w  aspekcie  form  wsparcia  udzielanych  osobom  samotnym  i
chorym, znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej oraz przyjęcie sprawozdania z działalności
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy
w mieście  Grajewo za  rok  2015  /Informacje  stanowią  Załączniki  nr 9  i  10  do  Protokołu/.
Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji
Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotowe dokumenty /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/.
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Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat polityki
społecznej miasta.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat polityki społecznej miasta –
przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 8
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  oceny  stanu  funkcjonowania  podmiotów  ukierunkowanych  na
aktywizację  życia  seniorów  /Informacja  stanowi  Załącznik  nr  11  do  Protokołu/.  Następnie
zwróciła się do Przewodniczącej obrad wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta
o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotowy dokument /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu
funkcjonowania podmiotów ukierunkowanych na aktywizację życia seniorów.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  informację  na  temat  stanu  funkcjonowania
podmiotów ukierunkowanych na aktywizację życia seniorów – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0
wstrzymujących się.

ad 9
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  Programu  współpracy  miasta
Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2015 rok /Informacja stanowi Załącznik nr
12  do Protokołu/.  Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.
Wobec ich braku zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu
współpracy miasta Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi

w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2015 rok.
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu współpracy
miasta Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.  3 ust.3
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2015 rok – przy 21 głosach za, 0
przeciw i 0 wstrzymujących się.
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ad 10
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia punktu 10. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał.

ad 10a
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie
kolejnych  umów  dzierżawy i  najmu  z  dotychczasowymi  dzierżawcami  i  najemcami  mającymi
umowy zawarte  na czas oznaczony do 3 lat. Następnie zwróciła  się  do Przewodniczącej  obrad
wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej
sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/172/16 w sprawie
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat.
Głosowanie:  21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/172/16 w sprawie wyrażenia
zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  i  najmu  z  dotychczasowymi  dzierżawcami  i
najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat /Uchwała stanowi Załącznik nr
13 do Protokołu/, przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 10b
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania
Komisji Rady Miasta, ustalenia ich przedmiotu działania i składów osobowych. Następnie zwróciła
się  do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XXI/173/16 zmieniającą uchwałę
w sprawie powołania Komisji Rady Miasta, ustalenia ich przedmiotu działania i składów

osobowych.
Głosowanie:  19 głosów za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  podjęła  Uchwałę  Nr  XXI/173/16  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie
powołania  Komisji  Rady  Miasta,  ustalenia  ich  przedmiotu  działania  i  składów  osobowych
/Uchwała  stanowi  Załącznik  nr  14  do  Protokołu/,  przy  19  głosach  za,  0  przeciw,  2
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wstrzymujących  się.

ad 10c
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu
pieniężnego  otrzymywanego  przez  członka  ochotniczej  straży  pożarnej  za  udział  w  działaniu
ratowniczym  lub  szkoleniu  pożarniczym. Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącej  obrad
wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej
sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/174/16 w sprawie
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego otrzymywanego przez członka ochotniczej

straży pożarnej za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym.
Głosowanie:  21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada Miasta  jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/174/16 w sprawie ustalenia
wysokości ekwiwalentu pieniężnego otrzymywanego przez członka ochotniczej straży pożarnej za
udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym /Uchwała stanowi Załącznik nr 15 do
Protokołu/, przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
Pan Piotr Ruchlewicz
W imieniu OSP w Grajewie podziękował Radzie Miasta za tę decyzję.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Zwrócił się z prośbą o to, by Zarząd OSP przygotował wniosek o dofinansowanie średniego wozu
bojowego.
Pan Wojciech  Formejster –  Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,
Zdrowia i Rodziny
Zapytał, czy OSP mogłaby pozyskać te środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Twierdząco odpowiedział na powyższe pytanie.

ad 10d
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie połączenia
samorządowych  instytucji  kultury –  Miejskiego Domu Kultury w Grajewie  i  Grajewskiej  Izby
Historycznej  oraz  utworzenia  Grajewskiego  Centrum  Kultury. Następnie  zwróciła  się  do
Przewodniczącej obrad wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie
opinii w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
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zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XXI/175/16 zmieniającą uchwałę
w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury – Miejskiego Domu Kultury w

Grajewie i Grajewskiej Izby Historycznej oraz utworzenia Grajewskiego Centrum Kultury.
Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  podjęła  Uchwałę  Nr  XXI/175/16  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie
połączenia  samorządowych  instytucji  kultury  –  Miejskiego  Domu  Kultury  w  Grajewie
i Grajewskiej Izby Historycznej oraz utworzenia Grajewskiego Centrum Kultury /Uchwała stanowi
Załącznik nr 16 do Protokołu/, przy 20 głosach za, 0 przeciw, 1 wstrzymującym się.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Omówił istotę przedmiotowej uchwały – powiedział, że jej zmiana wynika z przepisów ustawy.

ad 10e
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie  nadania
Statutu Miejskiej  Bibliotece Publicznej  w Grajewie. Następnie zwróciła się do Przewodniczącej
obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii
w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/176/16 zmieniającą
uchwałę w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Grajewie.

Głosowanie:  21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXI/176/16 zmieniającą uchwałę w
sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Grajewie /Uchwała stanowi Załącznik
nr 17 do Protokołu/, przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 10f
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2027. Następnie zwróciła się do Przewodniczącej obrad
wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej
sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8
do Protokołu/.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Powiedział, że mamy informację o tym, że dług miasta maleje. Zapytał, dlaczego wzrasta deficyt
budżetowy.
Pani Edwarda Wiśniewska – Skarbnik Miasta
Powiedziała, że dług to wielkość powstała w latach ubiegłych, a deficyt wynika z realizowanych
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inwestycji  i  jest  to  wynik budżetu z bieżącego roku. Wzrost  deficytu zaproponowanego w tym
projekcie uchwały wynika ze zmniejszenia przez Ministra Finansów subwencji oświatowej. Deficyt
pokrywany jest z wolnych środków.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział, że sytuacja z obniżeniem subwencji oświatowej występuje w każdej gminie.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
W związku z planowaną termomodernizacją budynku przy ul. Kopernika nr 8-10 przyznana została
dotacja, a wkład własny wynosi około 290 tys. zł. Zapytał, czy środków na wkład własny nie można
byłoby pozyskać z Banku Ochrony Środowiska?
Pan Tomasz Poniatowski – Kierownik Referatu Pozyskiwania Środków
Powiedział, że przy ubieganiu się o środki unijne, obowiązkiem jest posiadanie wkładu własnego,
a kredyt to nie jest środek własny.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział,  że skoro mamy środki własne,  to po co brać kredyty i  ponosić ich koszty – temat
obudował szerokim kontekstem merytorycznym.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś inne uwagi bądź wnioski. Wobec ich
braku zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XXI/177/16 w sprawie zmian
w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2027.

Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się

Stwierdziła,  że  Rada Miasta  podjęła  Uchwałę  Nr XXI/177/16 w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2027 /Uchwała stanowi Załącznik nr 18 do
Protokołu/, przy 20 głosach za, 0 przeciw, 1 wstrzymującym się.

ad 10g
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo
na 2016 rok. Następnie zwróciła się do Przewodniczącej obrad wtorkowego wspólnego posiedzenia
Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  26 kwietnia  2016 r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  8
do Protokołu/.
Zapytała, dlaczego w ZSM nr 2 nie będzie przeprowadzonej termomodernizacji.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział,  że jest to efekt analizy,  w budynku SP nr 2 nie osiągnęlibyśmy wskaźników efektu
energetycznego – temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś inne uwagi bądź wnioski. Wobec ich
braku zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XXI/178/16 w sprawie zmian w
budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

Głosowanie:  20 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się

Stwierdziła, że Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr XXI/178/16 w sprawie zmian w budżecie miasta
Grajewo na 2016 rok  /Uchwała stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/,  przy 20 głosach za,
0 przeciw, 1 wstrzymującym się.
Następnie zarządziła przerwę w obradach od godz.  17.30.  Wznowienie XXI Sesji  Rady Miasta
nastąpiło o godz. 17.45.
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ad 11
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła punkt  dotyczący przedstawienia wyników kontroli  przeprowadzonych przez Komisję
Rewizyjną.
Pani Wioleta Grabowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Przedstawiła wyniki kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w zakresie działalności
Społecznej Komisji Mieszkaniowej za 2015 rok.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  przedmiotowego
sprawozdania.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym przyjęła sprawozdanie z kontroli przeprowadzonych
przez Komisję Rewizyjną w zakresie działalności Społecznej Komisji Mieszkaniowej za 2015

rok (Protokół Komisji Rewizyjnej nr 26/2016 z dnia 1 kwietnia 2016 r.).
Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  przyjęła  sprawozdanie  z  kontroli  przeprowadzonej  przez  Komisję
Rewizyjną  w  zakresie  działalności  Społecznej  Komisji  Mieszkaniowej  za  2015  rok  (Protokół
Komisji  Rewizyjnej  nr  26/2016  z  dnia  1  kwietnia  2016  r.),  przy  19  głosach  za,  0  przeciw,
1 wstrzymującym się.

ad 12
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  odpowiedzi  na  interpelacje,  zapytania  i  wnioski,  zgłoszone  przez
państwa Radnych w punkcie 3. Następnie zwróciła się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na
pozostałe pytania bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odp.  na  pytanie  pana Wiesława Dembińskiego,  dotyczące  możliwości  instalacji  większej  ilości
ławek w mieście
Powiedział, że w tym roku została zarezerwowana pewna kwota pieniędzy na zakup ławek i koszy
– zostaną one przeznaczone na zakup nowych i remont starych ławek.
Odp. na pytanie pani Moniki Stefańskiej, dotyczące zakupu urządzeń odstraszających ptaki
Powiedział,  że miasto obecne urządzenie wypożyczyło.  Ptaki zbytnio na ten sprzęt nie reagują.
Jedynym wyjściem była akcja hukowa – wystrzeliwanie rac hukowych w okolice koron drzew.
Akcja prowadzona jest w takich miejscach, gdzie nie ma gniazd.
Odp. na pytanie pani Moniki Stefańskiej, dotyczące kotła na biomasę w PEC
Powiedział, że generalnie układ kogeneracyjny pracuje, jednak czasem są przestoje w jego pracy.
Pani Krystyna Wojciechowska – Członek Zarządu PEC Sp. z o. o.
Powiedziała,  że  od  momentu  uruchomienia  był  ogrom problemów z  układem kogeneracyjnym,
jednak na dziś sytuacja jest ustabilizowana na tyle, że silnik pracuje razem z kotłem. W marcu
przeprowadzony został serwis planowy silnika. Wczoraj nastąpiła jego awaria i na chwilę obecną
nie wiadomo, co się stało.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odp. na pytanie pani Moniki Stefańskiej, dotyczące możliwości porządku przy dworku przy ul. 11
Listopada
Powiedział,  że jest  to teren należący do 4 współwłaścicieli.  W najbliższym czasie będzie u nas
jeden z nich i wtedy będziemy z nim o tym rozmawiać. Odniósł się też do sprawy porządkowania
posesji przy ul. Piłsudskiego.
Odp. na pytanie pana Tomasza Babula, dotyczące terenów na os. Południe II
Powiedział,  że  są  różne  problemy  przy  opracowywaniu  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla tego terenu, związane z brakiem zgody współwłaścicieli terenów. Mimo tego
pracujemy dalej, koncepcja garaży jest przygotowywana.
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Odp. na pytanie pana Tomasza Paszkowskiego, dotyczące strefy kibica w czasie EURO 2016
Pan Paweł Zalewski – Dyrektor MOSiR
Powiedział,  że  prowadzi   rozmowy  z  Dyrektorem  GCK  w  kierunku  utworzenia  takiej  strefy
w GCK. Wynajęcie telebimu na jeden mecz to 5 tys. zł plus inne koszty, a my takich pieniędzy nie
mamy.
Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK
Dodał,  że  prowadzi  rozmowy z  telewizją  POLSAT na  wydanie  koncesji  na  transmisję  meczu.
Zaznaczył, że taka strefa nie będzie imprezą plenerową.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Zapytał, czy będą wystawione pojemniki na odpady segregowane we wspólnotach, które nie mają
umów na wywóz takich odpadów.
Pan Bogdan Wojsławowicz – Naczelnik WGK
Powiedział, że zostało rozesłane zapytanie do wspólnot i spółdzielni z terminem odpowiedzi do 15
kwietnia. Odpowiedzi już wpłynęły. Część wspólnot nie chce żadnych pojemników.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Zapytał o remont sali konferencyjnej Urzędu Miasta.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział, że w przyszłym roku będziemy planować coś robić w tym kierunku.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku innych zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany.

ad 13
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo
z działalności  w okresie  międzysesyjnym w zakresie  /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 20
do Protokołu/:

1. organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta;
2. kontaktu z mieszkańcami Grajewa;
3. reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz.

Następnie zwróciła się z  zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii  przedstawionego
sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej
Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  przyjęła  sprawozdanie  Przewodniczącej  Rady  Miasta  Grajewo
z działalności w okresie międzysesyjnym – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.
Podziękowała Radzie za tę decyzję.

ad 14
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając  porządek  posiedzenia,  przyjęciu  poddała  protokół  z  XX Sesji  Rady Miasta,  który
wyłożony  był  w  Biurze  Rady  Miasta,  a  obecnie  znajduje  się  w  sali  obrad.  Przypomniała,
co  było  przedmiotem obrad  XX  Sesji  /Informacja  stanowi  Załącznik  nr  21  do  Protokołu/.
Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub zgłosić wnioski do treści
protokołu, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XX/16  z obrad XX
zwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 30 marca 2016 roku – bez wprowadzania zmian w jego

treści.
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się
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Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XX/16 z obrad XX zwyczajnej Sesji
Rady Miasta z dnia 30 marca 2016 roku – bez wprowadzania zmian w jego treści – przy 21 głosach
za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 15
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła realizację punktu: „Wolne wnioski i informacje”.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Zwróciła się z prośbą o zmotywowanie pracowników Urzędu Miasta, by parkowali swoje auta za
Urzędem.
Pan Wiesław Dembiński – Wiceprzewodniczący Rady Miasta
Zasugerował, by lepiej umiejscowić znak informujący o tym parkingu.
Pan Ryszard Chiliński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej
Zaprosił na VI Piknik Familijny, który odbędzie się w dniu 5 czerwca w Parku Wolności. Zwrócił
się również z prośbą o wsparcie finansowe w organizacji tej imprezy. 
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Zapytała o tegoroczną edycję Nocy Muzeów.
Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK
Powiedział, że tegoroczna Noc Muzeów odbędzie się 14 maja w godz. 19.00 – 24.00. Przedstawił
szczegółowy program imprezy.
Pan Wojciech  Formejster –  Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,
Zdrowia i Rodziny
Poinformował o braku jednej z tablic historycznych przy ul. 11 Listopada.
Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK
Powiedział, że została zniszczona i do wakacji zostanie ona odnowiona.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Poinformowała  o  zbliżających  się  w  mieście  imprezach,  na  które  zaprosiła  wszystkich.
W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji, zamknęła ten punkt porządku obrad.

ad 17
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
W związku  z  wyczerpaniem porządku obrad  o  godz.  19.00 zamknęła  XXI Sesję  Rady Miasta
Grajewo,  wypowiadając  następujące  słowa:  „Zamykam  XXI  zwyczajną  Sesję  Rady  Miasta
Grajewo”.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokolant

Karol Rutkowski

Przewodnicząca Rady Miasta

 mgr Halina Muryjas-Rząsa

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo.

Retransmisja obrad dostępna pod adresem:

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/
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